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Plats och tid Ebelingrummet klockan 15:10-15:35 
 

Beslutande Jimmy Jansson (S), ordförande  
 Sarita Hotti (S) 
 Mikael Edlund (S) 
 Lars-Göran Karlsson (S) 
 Marie Svensson (S) 
 Jari Puustinen (M) 
 Göran Gredfors (M) 
 Ulf Ståhl (M) 
 Anders Nordin (C) ersätter Arne Jonsson (C) 
 Maria Chergui (V) 
 Majo Brostedt (S) ersätter Maria Forsberg (V) 
 Stefan Krstic (L) 
 Kim Fredriksson (SD) 
 Mikael Nygren (SD) 
 Charlott Elf (SD) 
 

Ersättare Robin Tannarp (M) 
 Ann Berglund (M) 
 Erika Rydja Sandvik (L) 
 Peter Laufer (SD)  
 

Övriga närvarande Tommy Malm, kommundirektör 
 Jessica Hänninen, nämndsekreterare 
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 Bo Hellmark (KD), insynsplats 
 Susanne Henning Aihonen (KD), politisk sekreterare   
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KSKF/2022:1 
 

§ 23 
Val till kommunala uppdrag 
 
Inget valärende finns att behandla vid dagens sammanträde. 
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KSKF/2022:16 
 

§ 24 
Policy för offentlig konst 
 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Policy för offentlig konst antas.  

Ärendebeskrivning 
Med offentlig konst avses konstverk som finns placerade i lokaler eller på platser som är 
tillgängliga för allmänheten och som därmed kan beses, eller på annat sätt upplevas.  
 
Det finns en lång tradition av att arbeta med konstnärlig gestaltning i det offentliga 
rummet i Eskilstuna kommun. Varje år tillkommer nya verk exempelvis i parker, 
bostadsområden och på skolgårdar eftersom offentlig konst är en självklar del när 
Eskilstuna kommun utvecklas. För att hantera ärenden gällande Eskilstuna kommuns 
offentliga konst behövs en policy som visar ett övergripande förhållningssätt och som 
ska tjäna som vägledning rörande den offentliga konsten, med angivande av 
övergripande mål och värden som ska eftersträvas.  
 
Kultur och fritidsnämnden arbetade fram ett förslag på Policy för offentlig konst som i maj 
2021 remitterades till samtliga kommunala nämnder förutom valnämnden och 
överförmyndarnämnden för yttrande. Förslaget remitterades även till Eskilstuna 
kommunföretag AB för yttrande.  
 
Generellt är inkomna synpunkter positiva och menar att ett övergripande 
förhållningssätt kan tjäna som vägledning inom området. Likaså bedöms policyn 
kunna bidra till att säkerställa ett korrekt agerande och god kvalitet i handläggning och 
utförande. 
 
Samtliga remissvar har gåtts igenom av kultur- och fritidsförvaltningen och några 
ändringar har gjorts i förslag på Policy för offentlig konst utifrån de inkomna remissvaren. 
Efter beslut i kultur- och fritidsnämnden har policyn översänds till kommunstyrelsen 
för beslut i kommunfullmäktige.  
 
Kommunledningskontoret har därefter gjort vissa förtydliganden och justeringar i 
detta förslag till kommunfullmäktige. Det är inga förändringar i sakinnehållet förutom 
att det i en punkt lagts till att ersättningen till konstnärerna ska över tid vara jämställd. 
Ändringarna i övrigt är främst kopplat till ansvarsfördelning. Det har genomgående 
ändrats till att det är kultur. och fritidsförvaltningen och inte Eskilstuna konstmuseum 
som ansvarar. Kultur- och fritidsförvaltningen kan delegera vidare till lämplig enhet.  
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Eskilstuna kommun tillämpar enprocentsregeln: en finansieringsmodell för offentlig 
konst som innebär att en procent av budgeten avsätts för konstnärlig gestaltning vid 
ny-, om- och tillbyggnad. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Marie Svensson (S), Maria Chergui (V) och Göran Gredfors (M) 
yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:17 
 

§ 25 
Riktlinje för offentlig konst 
 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Riktlinjer för offentlig konst antas. 

Ärendebeskrivning 
Med offentlig konst avses konstverk som finns placerade i lokaler eller på platser som 
är tillgängliga för allmänheten och som därmed kan beses eller på annat sätt upplevas.  
 
Eskilstuna konstmuseum förvaltar en konstsamling med verk från 1600-tal till nutid. 
Den består till störst del av nordisk och nordeuropeisk konst, med tyngdpunkten på 
svensk 1900-talsmåleri. Eskilstuna konstmuseum ansvarar också för Eskilstuna 
kommuns samling med depositionskonst. Samlingen omfattar drygt 5 500 verk, vilka 
lånas ut till kommunala och offentliga miljöer. På Ebelingmuseet i Torshälla finns en 
samling med verk av Allan Ebeling. Dessutom har museet i sin samling verk av 
Harriet Ebeling och Marianne Ebeling, liksom en samling av Bo Englund. Eskilstunas 
konstmuseers riktlinjer för konstsamlingarna har utarbetats för att fastställa de 
rekommendationer som gäller vid inköp och hantering av konstverk i museets 
samlingar.  
 
Det finns en lång tradition av att arbeta med konstnärlig gestaltning i det offentliga 
rummet i Eskilstuna kommun. Varje år tillkommer nya verk exempelvis i parker, 
bostadsområden och på skolgårdar eftersom offentlig konst är en självklar del när 
Eskilstuna kommun utvecklas. Eskilstuna konstmuseum är ansvarigt för den offentliga 
konsten, men frågorna om Eskilstunas konstnärliga gestaltningar är oftast nämnd-, 
förvaltnings- och bolagsövergripande. Gemensamma riktlinjer är viktiga för kvalitativa 
arbetsprocesser. Ett förvaltningsöverskridande och transparent samarbete krävs för att 
säkerställa att arbetet med offentlig konst implementeras i utformningen av 
kommunens gemensamma miljöer. 
 
I maj 2021 remitterades förslag till Riktlinjer för offentlig konst till samtliga kommunala 
nämnder förutom valnämnden och överförmyndarnämnden för yttrande. Förslaget 
remitterades även till Eskilstuna kommunföretag AB för yttrande.  
 
Remissvar har inkommit från arbetsmarknads- och vuxenutbildningsnämnden, 
förskolenämnden, gymnasienämnden, kommunstyrelsen, servicenämnden, 
socialnämnden, stadsbyggnadsnämnden, Torshälla stads nämnd samt vård- och 
omsorgsnämnden. 
 
Generellt är inkomna synpunkter positiva och menar att ett övergripande 
förhållningssätt kan tjäna som vägledning inom området. Likaså bedöms riktlinjerna 
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kunna bidra till att säkerställa ett korrekt agerande och god kvalitet i handläggning och 
utförande. 
 
Samtliga remissvar har gåtts igenom av kultur- och fritidsförvaltningen och några 
ändringar har gjorts i förslag på Riktlinjer för offentlig konst utifrån de inkomna 
remissvaren. Efter beslut i kultur- och fritidsnämnden har riktlinjerna översänds till 
kommunstyrelsen för beslut i kommunfullmäktige.  
 
Kommunledningskontoret har därefter gjort vissa förtydliganden och justeringar i 
detta förslag till kommunfullmäktige. Det är inga förändringar i sakinnehållet utan 
främst kopplat till ansvarsfördelning. Det har genomgående ändrats till att det är 
kultur- och fritidsförvaltningen och inte Eskilstuna konstmuseum som ansvarar. 
Kultur- och fritidsförvaltningen kan delegera vidare till lämplig enhet. Även ett par 
alltför detaljerade skrivelser har tagits bort då det riskerar att krävas nytt beslut av 
kommunfullmäktige vid förändringar. 
 
Eskilstuna kommun tillämpar enprocentsregeln: en finansieringsmodell för offentlig 
konst som innebär att en procent av budgeten avsätts för konstnärlig gestaltning vid 
ny-, om- och tillbyggnad. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Marie Svensson (S) och Maria Chergui (V) yrkar bifall till 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2022:18 
 

§ 26 
Riktlinje för hantering och vård av arkiv i Eskilstuna 
kommunkoncern 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Riktlinje för hantering och vård av arkiv i Eskilstuna kommunkoncern antas i 

enlighet med kultur- och fritidsnämndens förslag från den 14 december 2021, 
§ 93, och träder ikraft den 1 april 2022.  

2. Arkivreglementet för Eskilstuna kommun, antaget av kommunfullmäktige den 
18 mars 1999, § 5, upphör att gälla från och med den 1 april 2022.  

Ärendebeskrivning 
Enligt arkivlagen ska det i varje kommun finnas en särskild arkivmyndighet. I 
Eskilstuna kommun är kultur- och fritidsnämnden kommunens arkivmyndighet och 
har därmed ett kommunövergripande uppdrag. Arkivmyndigheten ska utöva tillsyn 
över att nämnderna fullgör sina skyldigheter enligt arkivlagen.  
 
Respektive nämnd och bolag ansvarar för sina allmänna handlingar. I ansvaret ligger 
att registrera de allmänna handlingarna och välja lämpliga material och metoder för 
deras upprättande, fastställa vad som ska tillhöra arkivet, beskriva och förteckna 
arkivet, besluta om och verkställa eventuell gallring samt vårda de allmänna 
handlingarna och hålla dessa tillgängliga för allmänheten. 
 
Enligt arkivlagen får kommunfullmäktige meddela föreskrifter om arkivvården inom 
kommunen. Kultur- och fritidsnämnden har den 14 december 2021, § 93, behandlat 
ärendet om en riktlinje för hantering och vård av arkiv i Eskilstuna kommunkoncern. 
Riktlinjen föreslås antas av kommunfullmäktige och ersätter i så fall det nu gällande 
arkivreglementet, som senast reviderades 1999.  
 
Förslaget till riktlinjer fyller samma funktion som ett arkivreglemente och följer den 
dokumentstruktur som kommunfullmäktige har fastställt. Ändringar och tillägg har 
gjorts med syftet att modernisera och tydliggöra styrdokumentet. Bland 
förändringarna kan nämnas att dokumenthanteringsplaner döps om till 
informationshanteringsplaner. Avsnitten om gallring, rensning, arkivbeständighet och 
förvaring har försetts med tillägg gällande digitala handlingar. Förtydliganden har 
också skett angående myndigheternas (nämndernas) eget arkivansvar och 
arkivmyndighetens uppdrag.   
 
Under våren 2021 var förslaget ute på remiss hos kommunens nämnder och bolag. 
Kommunstyrelsen beslutade den 8 juni 2021, § 140, om sitt yttrande, där det framgår 
att kommunstyrelsen anser att förslaget är genomarbetat och bra och därför tillstyrks i 
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sin helhet. Ett antal synpunkter har dock inkommit från några av remissinstanserna 
och förslaget har bearbetats utifrån dessa främst genom ett antal förtydliganden och 
kompletteringar. Avsnittet om myndigheternas arkivansvar har efter önskemål från 
flera nämnder ändrats något för att ge dessa större frihet i organisationsfrågor.  
 
Kommunledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen ska ställa sig bakom kultur- 
och fritidsnämndens förslag, som innebär att riktlinjerna ska antas av 
kommunfullmäktige.  
 
Inom Eskilstuna kommun fortsätter utvecklingen av en mer enhetlig och 
sammanhållen informationsförvaltning, som även framöver ska vara effektiv och 
rättssäker. Det är i sammanhanget viktigt att belysa hela processen, från inhämtande 
eller skapande av information till arkivering, för att arbetet ska vara effektivt och hålla 
hög kvalitet. Stadsarkivet har en nyckelroll i det utvecklingsarbetet.  
 
Även om riktlinjerna är teknikneutrala bedömer kommunstyrelsen att de kommer att 
behöva ses över och revideras med tätare mellanrum än vad som har varit fallet 
tidigare. Arbetet med en sammanhållen informationsförvaltning har intensifierats 
under den senaste tiden, vilket också kan leda till förändringar i kommunens 
hantering.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) och Jari Puustinen (M) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:420 
 

§ 27 
Revidering av reglemente för nämnden för 
samverkan kring socialtjänst och vård 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Reviderat reglemente för Nämnden för samverkan kring socialtjänst och vård 

antas. 

Ärendebeskrivning 
I den gemensamma nämnden för samverkan kring socialtjänst och vård ingår Region 
Sörmland och länets kommuner. Region Sörmland är värdregion och den 
gemensamma nämnden ingår i regionens organisation. 
 
Nämnden för samverkan kring socialtjänst och vård har initierat en revidering av 
reglementet. Regionfullmäktige har antagit revideringen och rekommenderar länets 
kommuner att också fatta beslut om det förändrade reglementet. Vård- och 
omsorgsnämnden har behandlat ärendet och ställt sig bakom förslaget. 
 
Revidering av reglemente gäller: 

− Nämndens ansvar innehåller en mer kortfattad beskrivning av verksamheter 
och ansvarsområden att utveckla samverkan kring, i stället för målgrupper. 

− Digitala sammanträden möjliggörs för nämnden, vid extraordinära 
händelser/situationer, med samtliga ledamöter och ersättare närvarande på 
distans. Presidiet och protokollförare ska dock befinna sig i, eller i anslutning 
till, utlyst sammanträdeslokal. 

− Ersättare för ordföranden har tydliggjorts med reglering på kort och lång sikt. 

− Digitala arbetsformer för kallelse samt justering och publicering har 
förtydligats.  

 
Förutsatt att kommunallagens krav kan tillgodoses har kommunledningskontoret inga 
invändningar mot att möjlighet till deltagande på distans medges för nämnden och 
föreslår att kommunfullmäktige ska besluta i enlighet med regionfullmäktiges beslut.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) och Majo Brostedt (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Region Sörmland 
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KSKF/2021:285 
 

§ 28 
Antagande av målbild för utvecklingsarbetet - 
Tillsammans för barnens bästa i Sörmland 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Målbilden ”Tillsammans för barnens bästa i Sörmland” antas. 

Ärendebeskrivning 
Barn och unga i Sörmland har sämre hälsa än övriga riket och har sämre skolresultat. 
Sörmland har dessutom en hög barnfattigdom och en stor andel placerade barn. Dessa 
utmaningar kan inte lösas av en enskild aktör utan måste ske i samverkan och 
samarbete.  
 
Region Sörmland har initierat ett arbete för att förbättra samarbetet mellan skolan, 
socialtjänsten och hälso- och sjukvården för barnets bästa. En styrgrupp har arbetat 
fram en målbild för utvecklingsarbetet ”Tillsammans för barnens bästa”. Den 
gemensamma målbilden är att alla barn i Sörmland ska ges möjligheter till god fysisk 
och psykisk hälsa genom en trygg uppväxt utifrån varje barns behov.  
 
Utvecklingsarbetet kommer att fokusera på proaktivt arbete med tidiga insatser för 
barn, unga och deras vårdnadshavare samt utveckling av samverkansstrukturer för alla 
aktörer som arbetar med barn och unga i Sörmland. Ett starkt gemensamt 
ansvarstagande är avgörande. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Stefan Krstic (L), Majo Brostedt (S), Maria Chergui (V) och Göran 
Gredfors (M) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
 
 

  



 

Kommunstyrelsen Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum   

2022-02-15 

Sida 
 

12(42) 

 
 

    

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 
 

   

 

 

KSKF/2022:20 
 

§ 29 
Näringslivspaket 2022 

Beslut 
1. Kommunledningskontorets förslag till uppdaterat åtgärdspaket till lokalt 

näringsliv antas. 
2. Stadsbyggnadsnämnden tillförs 2 miljoner kronor för att möjliggöra fler 

centrum och å-nära platser för food trucks, pop ups, kiosker, uteserveringar 
och liknande. Finansieras av näringsavdelningens ram. 

Förslag till fullmäktige 
1. Tillsynen enligt alkohollagen finansieras av kommunen under 2022. 

Intäktsbortfall avseende avgifter för tillsyn enligt alkohollagen om 1 miljoner 
kronor tillförs miljö- och räddningstjänstnämnden och finansieras av 
näringslivsavdelningens ram. 

2. Uteserveringar, gatupratare och torghandel undantas från avgift gällande 
markupplåtelse under 2022. Intäktsbortfall om 1,1 miljoner kronor tillförs 
stadsbyggnadsnämnden och finansieras av näringslivsavdelningens ram. 

Reservation 
Stefan Krstic (L) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendebeskrivning 
Till följd av senaste årens covidpandemi har ett antal branscher inom näringslivet i 
Eskilstuna drabbats hårt. Till dessa branscher räknas restauranger, hotell och olika 
företag inom besöksnäringen. Kommunledningen ser att det krävs stödåtgärder även 
under 2022, då pandemin fortfarande pågår och för med sig begränsningar och 
negativa konsekvenser för många verksamheter.  
 
Stadsbyggnadsnämnden fattade beslut 2022-01-19 om åtgärder för att stötta 
näringslivet och aktivera centrum under rådande pandemi. I beslutet skriver nämnden 
följande: 
 

• Stadsbyggnadsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att möjliggöra ytterligare 

korttidsparkering/avhämtningsparkering för snabba ärenden under pandemin, 

exempelvis avhämtning av mat från restauratörer, apoteksbesök m.m. Det kan 

innebära att nya platser skapas eller att befintliga parkeringsplatser regleras om 

till korttidsparkering. 

• Stadsbyggnadsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avgiftsbefria 

markupplåtelse för restauratörer, pop-ups, gatupratare och liknande 
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verksamheter. Beslutet gäller under förutsättning att kommunstyrelsen 

tillskjuter särskilda medel för finansiering av intäktsbortfall. 

• Stadsbyggnadsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att påbörja ett arbete med 

att tillskapa ytterligare platser och underlätta etableringar för food-trucks, pop-

ups, kiosker, uteserveringar etc. Arbete ska ske skyndsamt så att ytterligare 

platser har tillskapats till sommarsäsongen. Fokus å-rummet och andra 

centrumnära platser. Förutsätter beslut om särskilda medel från 

kommunstyrelsen. 

 
Stödåtgärder som Eskilstuna kommun beslutade om tidigare, som att inte ta ut några 
avgifter för markupplåtelser gällande uteserveringar, gatupratare och torghandel samt 
avgift gällande tillsyn enligt alkohollagen (dock undantaget tillsynsavgifter kopplat till 
tillsynsutredningar) föreslås alltså ligga kvar under 2022.  
 
Åtgärderna finansieras genom omfördelning inom näringslivsavdelningens ram. Miljö- 
och räddningstjänstnämnden tillförs 1 miljoner kronor för att täcka intäktsbortfall 
gällande tillsyn enligt alkohollagen. Stadsbyggnadsnämnden tillförs 1,1 miljoner kronor 
för att täcka intäktsbortfall gällande markupplåtelse samt 2 miljoner kronor för att 
möjliggöra fler platser för food trucks, glasskiosker, pop up restauranger eller liknande. 
 
Kostnaderna för åtgärderna är relativt små, totalt tappar Eskilstuna kommun 2,1 
miljoner kronor i intäkter. Kostnadsminskningen som det innebär i näringslivet kan 
vara avgörande för vissa företags möjlighet till att överleva. Satsningen på fler platser 
för food trucks och liknade torde i framtiden ge ökade intäkter genom större 
möjligheter till intäkter via markupplåtelser och fler jobb inom området. 
De särskilt utsatta branscherna, restaurang och besöksnäring, är branscher som 
anställer många ungdomar och personer som står långt ifrån arbetsmarknaden vilket är 
en viktig faktor i bedömningen av åtgärderna. Kostnaden för åtgärderna torde vara 
låga i förhållande till effekterna av ökad arbetslöshet. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Jari Puustinen (M), Kim Fredriksson (SD), Marie Svensson (S), 
Anders Nordin (C), Maria Chergui (V) och Mikael Edlund (S) yrkar bifall till 
kommunledningskontorets förslag. 
 
Stefan Krstic (L) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag samt tillägg med 
följande (yrkandet redovisas i sin helhet i bilaga A). 

- Personalgåva till maj på 200 kronor att spendera på lokala restauranger (1,4 
miljoner kronor). 

- Att miljö- och räddningstjänstnämnden får i uppdrag att skyndsamt hantera 
serveringstillstånd. 

- Att stadsbyggnadsnämnden får i uppdrag att skyndsamt hantera bygglov som 
företag ansöker om. 

- Kostnadsfri 3-timmarsparkering med P-skiva från juni till och med augusti 
månad 2022 (1 miljon kronor). 
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- Inför utmaningsrätt i Eskilstuna för att konkurrensutsätta kommunal 
verksamhet där privata företag kan göra det bättre. 

- Året runt-uteserveringar med möjlighet till större ytor för att lättare hålla 
avstånd.  

- Att kommunen i samtliga av sina kanaler uppmuntrar medarbetare och 
invånare att visa sitt stöd till näringslivet genom att gå ut och äta eller köpa 
hem mat från lokala restauranger. 

 
Jari Puustinen (M) och Mikael Edlund (S) yrkar avslag på Stefan Krstics (L) 
tilläggsyrkanden. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) med fleras bifallsyrkande till kommunledningskontorets 
förslag. 

• Stefan Krstics (L) tilläggsyrkanden. 
 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs under proposition. Kommunstyrelsen 
godkänner propositionsordningen.  
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
kommunledningskontorets förslag samt avslå Stefan Krstics (L) tilläggsyrkanden. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Stadsbyggnadsnämnden 
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KSKF/2021:305 
 

§ 30 
Försäljning av del av fastigheten Notarien 17 samt 
del av fastigheten Notarien 18 

Beslut 
1. Köpekontrakten för del av fastigheten Notarien 17 samt del av fastigheten 

Notarien 18 mellan säljaren Eskilstuna kommun och köparna RG Årby 1 AB, 
RG Årby 2 AB och RG Årby 3 AB godkänns. 

Ärendebeskrivning 
Under hösten 2019 tecknade Eskilstuna kommun ett markanvisningsavtal för del av 
fastigheten Notarien 17 samt del av fastigheten Notarien 18 med Reinhold 
Gustafssons Förvaltnings AB. Detta avtal fullföljs nu med de föreslagna 
köpekontrakten. Köparna RG Årby 1 AB, RG Årby 2 AB och RG Årby 3 AB är 
dotterbolag till RG Årby Projekt AB som ägs av Reinhold Gustafssons Förvaltnings 
AB med vilket markanvisningsavtalet tecknades. 
 
Föreslagna köpekontrakt innebär att RG Årby 1 AB, RG Årby 2 AB och RG Årby 3 
AB köper all kommunalägd kvartersmark inom planområdet för den nya detaljplanen 
benämnd Notarien 17 m.fl. (Årby norra) Årby, 2017:375-0 som vann laga kraft 2021-
06-22. Den totala köpeskillingen är 10 920 800 kronor och är bestämd utifrån tidigare 
gjord värdering. 
 
Köpekontrakten är villkorade av att fastighetsbildning enligt detaljplanen för området 
vinner laga kraft. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 

Beslutet skickas till: 
Kommunstyrelsen, kommunledningskontoret, miljö- och samhällsbyggnad 
Reinhold Gustafssons Förvaltnings AB 
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KSKF/2021:389 
 

§ 31 
Försäljning av Samariten 12 

Beslut 
1. Träffad överenskommelse om försäljning av Samariten 12, godkänns. 

Ärendebeskrivning 
Region Sörmland bygger om och till Mälarsjukhuset för att möta verksamhetens 
behov av lokaler för vård och omsorg med tillhörande verksamheter. Regionens 
verksamheter medför även behov av lokaler för administration och utrymme för 
parkering. Området kring lasarettet är av stor betydelse för hur Regionens totala 
behov ska kunna tillgodoses och också hur behoven ska kunna mötas i en framtid.  
Regionens möjlighet att bedriva och utveckla verksamhet är viktigt för Eskilstuna 
kommun. Regionen och kommunen har därför undersökt sina fastighetsinnehav i 
området för att finna en så effektiv användning som möjligt av fastigheter och 
byggnader. 
 
På Kommunens fastighet Samariten 12 ligger Djurgårdens sjukhem. Kommunens 
verksamhet i byggnaden är under avveckling och det inom kommunverksamheten 
upprättade hyresavtalet är uppsagt. De boende kommer att erbjudas nya platser på 
äldreboenden som håller på att färdigställas. Utan omfattande ombyggnationer kan 
byggnaden inte användas för liknande kommunal verksamhet. Det är inte ekonomiskt 
hållbart och därför inte aktuellt. Regionen ser däremot möjligheter att, efter 
ekonomiskt rimliga åtgärder, nyttja byggnaden för olika administrativa verksamheter 
och därmed frigöra önskade ytor inom lasarettsbyggnaderna. Fastigheten avses därför, 
på sedvanliga villkor, säljas till Regionen. Efter värdering uppgår köpeskillingen till 26 
miljoner kronor. 
 
De aktuella överlåtelserna möjliggör en effektiv användning av områden och 
byggnader. Regionens verksamhet samlas och Mälarsjukhuset ges möjlighet att fortsatt 
inrymma och utveckla verksamheten i Eskilstuna. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Region Sörmland 
Kommunledningskontoret 
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KSKF/2021:299 
 

§ 32 
Köp av del av fastigheten Väpnaren 6 

Beslut 
1. Träffad överenskommelse om köp av del av Väpnaren 6, godkänns. 

Ärendebeskrivning 
Väpnaren 6 ägs av Region Sörmland och inrymmer bl.a. City vårdcentral. Den del av 
fastigheten som utgörs av parkeringsyta, ca 1300 m2, vill kommunen utveckla med 
bostäder, företrädesvis för studenter. Mälardalens högskola är sedan 1 januari 2022 
universitet. Det innebär bl.a. en utökning med dryga 300 forskartjänster men också 
fler studenter. Det är av stor betydelse för kommunen att, även med en sådan 
utveckling, kunna bibehålla den bostadsgaranti som hittills funnits för studenter. 
 
I anslutning till den aktuella delen av Väpnaren 6 ligger det sk Fristadsreservatet, 
fastigheten Vapensmeden 1. Kommunen har ansökt om och erhållit positivt 
planbesked för Vapensmeden 1 och del av Väpnaren 6 i syfte att, i ett sammanhang, 
utveckla området med bostäder. Planarbetet står inför att påbörjas.  
 
Syftet med förvärvet av del av Väpnaren 6, är att överlåta området tillsammans med 
Vapensmeden 1 till exploatör för att bygga studentbostäder. Samtal pågår med K2A 
studenthus AB, som bygger studentbostäder med hållbar inriktning avseende såväl 
byggteknik som transporter. Hyresgästerna har bl.a. möjlighet att nyttja den bilpool, 
som hör till bostäderna. En avsiktsförklaring om samarbete är under upprättande. 
 
Efter värdering, grundad på den kommande möjligheten att bygga bostäder, uppgår 
köpeskillingen för del av Väpnaren 6, till 20 miljoner kronor.  

 
Köp och försäljning av sker inom Fastighet och exploaterings budget. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Region Sörmland 
Kommunledningskontoret 
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KSKF/2021:370 
 

§ 33 
Svar på remiss - Trafikverkets Förslag till nationell 
plan för transportinfrastrukturen 2022-2033 

Beslut 
1. Eskilstuna kommuns yttrande över Trafikverkets Förslag till nationell plan för 

transportinfrastrukturen 2022-2033, daterat 24 januari 2022 antas.  

Ärendebeskrivning 
På uppdrag av regeringen har Trafikverkets Förslag till nationell plan för 
transportinfrastrukturen remitteras för inhämtande av synpunkter. Utgångspunkten 
för Trafikverkets förslag är de transportpolitiska målen, inklusive klimatmålen. 
Trafikverkets övergripande prioritering är att enligt fyrstegsprincipen i första hand 
vårda och utveckla den infrastruktur som redan finns, samt vidta åtgärder som gör att 
den utnyttjas effektivt. Transportsystemets funktion, användning och miljöpåverkan 
påverkas även av en rad andra faktorer som inte är en del av infrastrukturplanen, 
såsom styrmedel, regleringar och upphandlad trafik. För att nå de transportpolitiska 
målen är infrastrukturen en pusselbit bland flera. 
 
Fyra Mälarstäder, Eskilstuna, Västerås, Strängnäs och Enköping, har gemensamt pekat 
ut de infrastrukturobjekt som är högst prioriterade inom regionen och samverkar 
kring detta remissvar. För att nå vår gemensamma målbild vill Fyra Mälarstäder 
särskilt belysa följande investeringsobjekt som saknas i remissversionen av Nationell 
transportplan 2022-2033. Samtliga behov återfinns även inom Mälardalsrådet 
framarbetade Storregionala Systemanalysen 2020: 
 

• Hjulstabron 

• Västerås resecentrum 

• Järnväg Eskilstuna-Västerås 

• Svealandsbanan 

• Riksväg 55 

• Arosstråket 
 
Tyvärr ser Eskilstuna kommun tillsammans med våra grannar inom Fyra mälarstäder 
en frånvaro av högst angelägna åtgärder i vår del av Sverige, varför det är mycket 
nödvändigt att finansieringsramen för nationell plan utökas för att kunna inrymma 
dessa. Genom att nationell plan investerar i vår del av Mälardalsregionen, så investeras 
det samtidigt för hela Sveriges utveckling. Här finns en betydande del av Sveriges 
produktion och konsumtion samt import och export.  
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Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) och Jari Puustinen (M) yrkar bifall till kommunledningskontorets 
förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Regeringskansliet Infrastrukturdepartementet 
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KSKF/2021:394 
 

§ 34 
Svar på remiss - tillstånd att fortsätta använda en 
befintlig kraftledning (nätkoncession för linje) från 
Jäder till Eklången i Eskilstuna kommun 

Beslut 
1. Eskilstuna kommun tillstyrker förlängningen av befintlig koncession. 

Ärendebeskrivning 
Remissen från Vattenfall Eldistribution AB avser ansökan om förlängning av befintlig 
koncession för en ca 18 km lång elledning med spänningen 45kV. Ledningen, som 
sträcker sig mellan Jäder och Eklången utgör en reservledning och är vanligen inte 
belastad. Ledningen är huvudsakligen luftledning och delar delvis ledningsgata med 
annan elledning. Ledningen utgör en väsentlig del för att upprätthålla ett robust elnät 
med hög leveranssäkerhet. I ett tidigare skede av ansökan 2019, har kommunen, efter 
att ha inhämtat information av SEVAB Elnät AB, som berörd områdeskoncessionär, 
inte haft någon invändning mot att koncessionen förlängs. SEVAB Elnät AB 
meddelade då också att bolagets stationer i Jäder och Ostra under kommande år 
kommer att matas från SEVABs station i Kjula men att stationen i Hällberga även 
fortsättningsvis kommer att vara ansluten till den nu aktuella 45 kV-ledningen. 
Ledningen kommer över tid fortsatt vara en betydelsefull del av elnätsystemet i 
kommunen. 
 
Ledningen utgör en betydelsefull del i elnätsystemet för kommunen. Den och 
ytterligare utveckling av nätstrukturen är nödvändigt som del i klimatarbetet och för 
att fortsatt möjliggöra etableringar av nya verksamheter men också för utveckling av 
befintliga verksamheter i kommunen. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Vattenfall Eldistribution AB 
SEVAB Elnät AB 
KLK, fastighet och exploatering 
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KSKF/2021:203 
 

§ 35 
Svar på motion - Ny scen i stadsparken 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Motionen avslås. 

Reservation 
Maria Chergui (V) reserverar sig skriftligen mot beslutet (bilaga A). 

Ärendebeskrivning 
Vänsterpartiet har genom Maria Chergui och Maria Forsberg den 21 juni 2021 lämnat 
in en motion – Ny scen i stadsparken och yrkar på följande: 
 

• Att man genomför en förstudie gällande en scen i stadsparken  

• Att med förstudien som grund bygga en scen i stadsparken 
 
Motionärerna vill genom att främja kulturlivet i Eskilstuna skapa en levande stad. Med 
en ny scen i stadsparken anser de att det ges större möjlighet, särskilt under 
sommaren, att nå fler Eskilstunabor. Platsen ligger i ett naturligt mötesstråk och skulle 
ge ett helt annat liv och rörelsen i området. Motionärerna menar vidare ett en ny scen 
skulle bli en naturlig mötesplats mellan människor och över generationer. 
 
Det finns en beslutad utvecklingsplan för stadsparken, antagen 2015-08-27 av 
kommunfullmäktige, som stadsbyggnadsförvaltningen arbetar aktivt med att 
förverkliga. I denna plan finns inte en ny scen medtagen. Där det tidigare fanns en 
scen i stadsparken pekas platsen ut i utvecklingsplanen som viktig för olika typer av 
evenemang och aktiviteter. 
 
Kommunstyrelsen har remitterat ärendet till kultur- och fritids och 
stadsbyggnadsnämnderna för yttrande. 

Yttrande från kultur- och fritidsnämnden 

Enligt kultur- och fritidsförvaltningen, Allmänkultur, efterfrågades inte den 
utomhusscen som tidigare fanns i Stadsparken i någon större utsträckning. Eftersom 
det inte var så många evenemang på scenen blev det en öde och tom plats. Efter att 
scenen revs har i stället möjligheten att placera en scenvagn erbjudits och just 
möjligheten till en mobil scen bedöms vara mer attraktivt än en fast plats. Arrangörer 
vill gärna vara unika och ha möjlighet att själva välja placering för sitt evenemang och 
kunna variera om det är återkommande under flera år. En mobil scen kan nyttjas av 
många och för olika typer av evenemang, både spontana och bokade.  
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Kultur- och fritidsnämnden menar också att för att en fast scen i Stadsparken ska 
attrahera arrangörer och besökare bör ett helhetsgrepp om parken med caféer, 
restauranger, andra aktiviteter med mera tas.  
 
Kultur- och fritidsnämnden ställer sig därför negativ till yrkandet om att en förstudie 
gällande en ny scen i stadsparken genomförs samt att med förstudien som grund 
bygga en scen i Stadsparken. 

Yttrande från stadsbyggnadsnämnden 

Stadsbyggnadsnämnden är positiv till initiativ som bidrar till en attraktiv, trygg och 
livfull offentlig miljö men avslår motionen.  
 
För att få liv och rörelse i centrum behöver vi, kommunen och andra aktörer, skapa 
fler besöksanledningar i centrum. Vi behöver få människor att komma oftare och att 
vistas längre och av fler anledningar än idag. Handeln som motor för besöksflödena 
har försvagats och vi behöver hitta andra verksamheter som bidrar till att centrum blir 
ett attraktivt ansikte utåt för staden och kommunen. I centrala Eskilstuna fokuserar 
kommunen i dagsläget på att fylla Fristadstorget med aktiviteter som lockar människor 
att vistas där.  
 
Den tidigare scenen i Stadsparken stod oftast tom det sista decenniet den fortfarande 
fanns. Att fylla en fast scen med aktivitet, liv och rörelse ställer stora krav på att 
kommunen och/eller föreningar aktivt jobbar med och på platsen. Om detta inte sker 
kan platsen i stället kännas tom och öde. Men samtidigt skapar en fast scen möjlighet 
till aktivitet, jämfört med om den inte funnits.  
 
Det finns dock liten flexibilitet med en fast scen och det är svårt att tillgodose mångas 
behov. Större evenemang vill bygga sin egen tillfälliga scen på en plats i parken de 
själva valt ut. En utomhusscen används främst på sommaren och riskerar stå tom 
resterande delen av året.  
 
Den skulle kunna vara möjligt att utreda vidare hur användning och nyttjandegraden 
av en fast scen kan tänkas bli, samt se över möjligheten för en scen som är monterbar 
och kan plockas bort under vinterhalvåret. Stadsbyggnadsnämnden föreslår dock att 
utvecklingen av Stadsparken fortsätter i enlighet med utvecklingsplanen antagen av 
kommunfullmäktige, vilket innebär att en ny scen inte kommer byggas i parken i 
närtid. 
 
När det gäller ansvarsfrågor, om scenen är fast kan det ses som en del av parken och 
ansvar för drift och skötsel blir stadsbyggnadsnämndens. En flexibel scen blir däremot 
kultur- och fritidsnämndens ansvar. 

Kommunledningskontorets bedömning 

Kommunledningskontoret delar kultur- och fritids och stadsbyggnadsnämndernas 
bedömningar. Kommunledningskontoret föreslår därför att motionen avslås. 
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Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Sarita Hotti (S), Marie Svensson (S) och Jari Puustinen (M) yrkar 
bifall till kommunledningskontorets förslag. 
 
Maria Chergui (V) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) med fleras bifallsyrkande till kommunledningskontorets 
förslag. 

• Maria Cherguis (V) bifallsyrkande till motionen. 
 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. 
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
  



 

Kommunstyrelsen Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum   

2022-02-15 

Sida 
 

24(42) 

 
 

    

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 
 

   

 

 

KSKF/2021:204 
 

§ 36 
Svar på motion - Återinför simskola för 6-åringar 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Motionen anses besvarad. 
2. Grundskolenämnden får i uppdrag att göra en kostnadsberäkning av förslaget.  

Reservation 
Maria Chergui (V) reserverar sig skriftligen mot beslutet (bilaga A). 

Ärendebeskrivning 
Den 22 juni 2021 lämnade Maria Chergui (V) och Maria Forsberg (V) in en motion till 
kommunfullmäktige om att återinföra simskola för 6-åringar. Motionen har remitterats 
till grundskolenämnden, kultur- och fritidsnämnden och Eskilstuna Kommunföretag 
AB.  
 
Vänsterpartiet i Eskilstuna anser att simskola idag har blivit en klassfråga genom höga 
kostnader. Tidigare har gratis simskola finansierats av statliga medel. Simskola 
genomfördes då i samarbete mellan skolan och badhuset. Eftersom det i dagsläget inte 
finns statliga medel till detta, föreslår Vänsterpartiet att Eskilstuna kommun inför 
simskola för 6-åringar likt den modell som tidigare fanns.  
Motionärerna yrkar på följande: 

• Eskilstuna kommun återinför simskola för 6-åringar likt den modell man 
tidigare haft. 

 

Grundskolenämndens yttrande 
Simundervisning är en del i skolämnet idrott och hälsa. Simundervisning är förlagt till 
årskurs 3. Simkunnighet är ett av de kunskapskrav som skall uppnås för att eleven ska 
nå lägst betyget E i ämnet. För inflyttade elever som inte haft simundervisning eller 
elever som inte nått simkunnighet under årskurs 3 ges extra tider så att kunskapskravet 
ska kunna nås av eleverna även i de högre årskurserna. 
 
2018 fanns under ett läsår ett riktat statsbidrag från Socialstyrelsen. Bidraget skulle gå 
till avgiftsfri simskola för elever i förskoleklass och syftade till att eleven skulle uppnå 
god vattenvana och förbättrade förutsättningar för att i framtiden ta del av 
simundervisningen i ämnet idrott och hälsa. I Eskilstuna kommun genomfördes denna 
satsning i samarbete mellan skolan och badhuset. Arbetet gav ett mycket gott resultat 
men det var redan då stora svårigheter att frigöra tillräckligt med tider i badhuset för 
att klara utökat behov av tider. Simskola i förskoleklass upphörde när statsbidraget 
upphörde.  
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Antalet elever i årskurs F till 3 har succesivt ökat under en rad av år och andelen elever 
som inte har vattenvana innan de börjar skolan har ökat. Därmed har behoven av tider 
i badhuset ökat för att klara den obligatoriska simundervisningen i årskurs 3. Det finns 
i dagsläget inte kapacitet i badhuset för att under skoldagen utöka antalet tider så pass 
mycket så att alla elever i förskoleklass skulle kunna ges simundervisning. 

 
Kultur- och fritidsnämndens yttrande 
Kultur- och fritidsnämnden anser att det är viktigt att ett beslut inte har en negativ 
inverkan på föreningslivets tillgång till tider i Munktellbadet. 
 
I övrigt har kultur- och fritidsnämnden inget att erinra angående motionen. 

 
Eskilstuna Kommunfastigheter AB:s yttrande 
Kommunfastigheter ser gärna ett ökat nyttjande av Munktellbadet från grundskolan 
och gymnasieskolan. Sedan badverksamheten flyttat till Munktellbadet kan vi se ett 
minskat nyttjande av skolbad, jämfört med i tidigare Vattenpalatset. 
 
Under pandemin har bland annat Svenska Livräddningssällskapet rapporterat om ökat 
antal drunkningsolyckor och påtalat stor risk för sämre simkunnighet. Den faktor som 
är mest avgörande hur snabbt ett barn lär sig simma, är vattenvana och trygghet. Med 
en tidigare insats, där barnet på ett lekfullt och tryggt sätt får lära sig att vara med 
kroppen i vatten, har stor positiv påverkan när hen senare ska lära sig simma. 
 
Kommunfastigheter ställer sig mycket positiva till lämnat förslag på att Eskilstuna 
kommun återinför simskola för 6-åringar likt den modell som fanns tidigare. 

 
Kommunledningskontorets yttrande 
Grundskolenämnden lyfter i sitt yttrande skolans ansvar för elevers simkunnighet. 
Simundervisningen ingår i skolämnet idrott och hälsa och är förlagt till årskurs 3. 
Simkunnighet är ett av de kunskapskrav som skall uppnås för att eleven ska nå lägst 
betyget E i ämnet. Det ordnas med extra simundervisning för elever som tidigare inte 
deltagit i simundervisning och för de som behöver extra tid för att nå kunskapsnivån 
E.  
 
2018 fanns det ett statsbidrag att söka till förskoleklasser för aktiviteter på badhus för 
att få vattenvana. Eskilstunas kommunala förskoleklasser deltog men det fanns ett 
problem med att få tider i badhuset utifrån behov.  
 
Idag har behovet för årskurs 3 ökat vilket gör att Grundskolenämnden bedömer att 
det blir svårt att få tider i badhuset för förskoleklasser.  
 
Som komplettering till Grundskolenämndens yttrande har barn- och 
utbildningsförvaltningen i samråd med kommunledningskontoret dock räknat på hur 
mycket mer tid de skulle behöva boka i badhuset. 
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Om alla förskoleklasser (kommunala och fristående) skulle simma både höst och 
vårtermin 
*30 min/v = totalt 30,5 h/v (61 lektionspass/v) 
*40 min/v = totalt 41 h/v (61 lektionspass/v) 
  
Om alla förskoleklasser skulle simma en termin var, ca 30 klasser/termin 
*30 min/v = 15,25 h/v (ca 30 lektionspass/v 
*40 min/v = 20,5 h/v (ca 30 lektionspass/v) 
  
Dessa tider behöver ligga för på förmiddagar. 
 
Kultur- och fritidsnämnden lyfter vikten av att föreningslivet får behålla sina tider. 
Nämndens yttrande har kompletterats i samråd med förvaltningen där det 
framkommit att föreningslivet inte påverkas av utökad simundervisning för 
förskoleklasser eftersom föreningarnas tider är utanför skoltid. 
 
Eskilstuna kommunfastigheter AB ställer sig positiva till utökad simundervisning för 
grundskolan. Som komplettering till bolagets yttrande har de räknat på i hur stor 
utsträckning förskoleklasser kan tas emot i badhuset. Enligt beräkningarna finns det 
omkring 1 300 6-åringar, vilka skulle kunna delas upp 50/50 mellan HT/VT. Det 
finns då möjlighet att kunna bereda varje elev upp till 14 lektionstillfällen á 30 minuter 
i bassäng. (Genomförandet år 2018 var endast 3 lektionstillfällen per elev, men då tog 
badhuset hand om samtliga 6-åringar på en termin (HT2018)). 
 
En utökad simundervisning för grundskolans elever ligger också helt i linje med det 
kommande styrdokumentet ”Handlingsprogram för olycksförebyggande verksamhet Eskilstuna 
kommun 2022” som nu är ute på remiss. Där står det: ”Eskilstuna kommun ska sträva efter 
att uppfylla de sex kriterierna för Svenska Livräddningssällskapets ”En Vattensäker Kommun”, 
genom att verka för en ökad vattensäkerhet och därigenom höja tryggheten för allmänheten. Visionen 
är noll drunknade.  

• I Eskilstuna kommun ska ingen omkomma eller skadas allvarligt i sjöar, vattendrag eller 
bassänger. (KFN, SBN, BUN, MRN)” 

 
Utifrån de beräkningar som presenterats ställer sig kommunledningskontoret positiv 
till förslaget att införa obligatorisk simundervisning för alla 6-åringar i Eskilstuna 
kommun, men konstaterar att det behövs en kartläggning av de ekonomiska 
konsekvenserna och möjlig finansiering innan det är möjligt att gå vidare med 
förslaget. 
 
Kommunledningskontoret bedömer att en utökning av simundervisningen i enlighet 
med motionen skulle öka andelen flickor och pojkar som oavsett bland annat 
socioekonomiska förutsättningar och tidigare vattenvana i tidig ålder bli simkunniga. 
Det skulle i sin tur öka möjligheten att nå kriterierna i läroplanen och minska risken 
för olyckor i och vid vatten.  
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Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Mikael Edlund (S) och Jari Puustinen (M) yrkar bifall till 
kommunledningskontorets förslag. 
 
Maria Chergui (V) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) bifallsyrkande till kommunledningskontorets förslag. 

• Maria Cherguis (V) bifallsyrkande till motionen. 
 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. 
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:209 
 

§ 37 
Svar på motion - Eskilstuna behöver en plats för 
återbruk av byggmaterial 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Motionen anses besvarad. 

Reservation 
Maria Chergui (V) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendebeskrivning 
Mariella Lahti (MP) har den 22 juni 2021 lämnat in motionen om att Eskilstuna 
behöver en plats för återbruk av byggmaterial. Kommunfullmäktige har den 23 juni 
2021 beslutat att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning. Motionen 
har därefter remitterats till stadsbyggnadsnämnden samt Eskilstuna kommunföretag 
AB för yttrande. 
 
Syftet med motionen är att underlätta och skapa förutsättningar för Eskilstuna 
kommuns invånare och företag inom byggsektorn att återanvända byggmaterial på 
annan plats för att minska mängden byggavfall.  
 
Motionen beskriver att Eskilstuna fortfarande saknar en plats för inlämning av 
byggmaterial och skulle behöva en organiserad verksamhet som kan ta emot byggvaror 
och sälja dem vidare. Det behövs nya initiativ så att byggsektorn får större möjlighet 
att ingå i den cirkulära ekonomin. Enskilda som bygger ska också kunna bidra till 
minskad resursförbrukning.  
 
Motionsställaren menar att byggnaden som ReTuna återbruksgalleria ligger i är rejält 
stor och att när den köptes in av kommunen fanns tankar på att kunna använda mer 
av ytorna allt eftersom ReTuna utvecklades. En marknad för begagnade byggvaror 
skulle vara ett bra komplement till övriga butiker i ReTuna återbruksgalleria. 
 
Motionsställaren yrkar därför på att  

1. Eskilstuna kommun skyndsamt tar initiativ till att organisera återbruk av olika 
typer av byggvaror i större skala, med möjlighet för såväl byggföretag som 
privatpersoner att lämna och köpa varor.  

2. Eskilstuna kommun skyndsamt kommer med förslag på lämpliga lokaler av 
tillräcklig storlek för de stora och skrymmande varor som byggsektorn 
hanterar.  
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I motionen hänvisas till exempel på byggåterbruksdepåer i andra kommuner som 
Göteborg och Malmö, som båda drivs i kommunal regi och där både företag och 
privatpersoner kan lämna in och köpa byggvaror.  
 
Stadsbyggnadsnämnden håller med om att en anläggning för återbruk av byggmaterial 
torde vara intressant för näringslivet och enskilda, liksom för den kommunala 
organisationen. De menar också att i en verksamhet som denna kan många jobb 
skapas för dem som står långt ifrån arbetsmarknaden. Nämnden ser positivt på en 
utveckling av Eskilstuna Energi och Miljös (EEM) verksamhet till att även omfatta 
återbruk av byggmaterial, men att det åligger EEM att göra bedömningen huruvida det 
är möjligt att göra inom ramen för verksamhetens nuvarande förutsättningar. 
Nämnden redogör också för sitt arbete med överblivet material och schaktmassor i 
egna anläggningsarbeten och i de fall där de anlitar entreprenörer. Avslutningsvis 
skriver nämnden också att de i första hand kommer att återbruka överblivet material 
från de projekt och arbeten som görs inom den egna förvaltningen. 
 
Eskilstuna kommunfastigheter AB svarar att de ser positivt på förslaget om ett utökat 
återbruk av byggnadsmaterial för en cirkulär ekonomi och att det ligger i linje med 
deras eget arbete för hållbarhet. Kommunfastigheter är idag en stor beställare av 
entreprenader och byggarbeten. De utför även mindre entreprenader i egen regi. Ny, 
om- och tillbyggnader leder till avfall av byggmaterial. Kommunfastigheter tycker 
därför att Retuna är en lämplig plats att vidareutveckla för ändamålet. 
 
Eskilstuna energi och miljö AB (EEM) undersöker hur byggavfall framöver kan 
hanteras på ett mer resurseffektivt sätt och gärna i samverkan med eller för andra 
aktörer i branschen. De menar också att de i dagsläget varken har lokaler eller resurser 
att hantera sortering och avsättning av byggmaterial, utan att nya ytor skulle behövas 
för byggåterbruk i större skala. Möjligen kan befintlig hyresgäst AMA på ReTuna 
hantera mindre mängder byggavfall och om de så önskar, kommer EEM stödja dem 
som möjligt utifrån förutsättningar på plats (det råder i dagsläget platsbrist i 
återbruksgallerians lokaler).  
 
EEM ser därför följande möjligheter:  

- att erbjuda tjänst för insamling av material till byggföretag genom att 
tillhandahålla behållare (flerfackscontainrar/flak) för byggmaterial till återbruk. 
Tjänsten avser endast insamling och transport av material till annan aktör som 
hanterar sortering och avsättning. Tjänsten blir densamma som för vilken 
annan fraktion som helst i deras affärsverksamhet.  

- lämna/hämta på återvinningscentralen för privatpersoner genom att upprätta 
enklare byggnad eller container för inlämning och upphämtning av 
byggmaterial. En sådan satsning kräver utökade resurser som bemanning och 
ny byggnad.  

Kommunledningskontorets bedömning 

Kommunledningskontoret ser positivt på motionens syfte som ligger väl i linje med 
Eskilstunas strategiska mål för hållbar utveckling och skulle befästa Eskilstunas 
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varumärke och position som ”återbrukshuvudstad”. En omställning av byggsektorn, 
där materiella resurser tas till vara i kretslopp, är dessutom en förutsättning för att nå 
nationella mål om minskade avfallsmängder och klimatpåverkan.  
 
Eskilstuna kommun arbetar för att främja ett cirkulärt näringsliv och vill därför 
möjliggöra för både en och flera aktörer att skapa nya jobbtillfällen genom att erbjuda 
återbrukat byggmaterial till byggsektorn. Det finns idag ett antal nyetablerade aktörer 
på marknaden som specialiserat sig på att kvalitetssäkra rivningsmaterial för att 
möjliggöra återbruk i nybyggnation (till exempel tegel). Kommunledningskontoret gör 
därför bedömningen att det finns behov av att undersöka intresset för att bedriva 
återbruksverksamhet inom byggvaror i Eskilstuna samt i vilken form. 
 
Inom kommunkoncernen pågår ett flertal aktiviteter för att påskynda det arbete 
motionen beskriver.  

1. I kommande åtgärdsprogram för miljö, som utarbetas tillsammans med 
länsstyrelsen och remitteras under våren 2022, finns förslag på samverkan och 
plan för att främja cirkulära lösningar av byggmaterial inom regionen.  

2. I framtagandet av ny kommunal avfallsplan, ingår bygg- och rivningsavfall som 
ett viktigt förbättringsområde för att minska byggsvinn och öka återbruk där 
frågan kommer att behandlas. 

3. Kommunfastigheter har också i sitt ägardirektiv ett uppdrag att utreda olika 
möjligheter till byggåterbruk.  

 
Kommunledningskontoret gör därför bedömningen att frågan kommer att behandlas 
framöver både i lokala och regionala strategiska planer och program vilka ska beslutas 
under år 2022. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
 
Maria Chergui (V) och Kim Fredriksson (SD) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) bifallsyrkande till kommunledningskontorets förslag. 

• Maria Cherguis (V) med fleras bifallsyrkande till motionen. 
 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. 
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:210 
 

§ 38 
Svar på motion - Låt ålen och aspen åter vandra 
mellan Mälaren och Hjälmaren – skapa fria 
vandringsvägar i ån 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 
1. Motionen avslås. 

Reservation 
Maria Chergui (V) reserverar sig skriftligen mot beslutet (bilaga A). 

Ärendebeskrivning 
Marielle Lahti (MP) har den 22 juni 2021 lämnat in en motion – Låt ålen och aspen 
åter vandra mellan Mälaren och Hjälmaren – skapa fria vandringsvägar i ån. Den 23 
juni 2021 beslutade kommunfullmäktige att remittera motionen till kommunstyrelsen 
för beredning. Kommunstyrelsen har i sin beredning av motionen inhämtat yttrande 
från stadsbyggnadsnämnden och Torshälla stads nämnd. 
 
Motionären vill att fria vandringsvägar ska anläggas i Eskilstunaån och Torshällaån så 
att hotade fiskar som ål och asp åter kan vandra i ån så att deras ursprungliga lek och 
uppväxtområden tillgängliggörs. Det skulle också öka rekreationsvärdet kring ån i och 
med att Eskilstunaborna skulle kunna se vandrande fisk på nära håll, inne i de centrala 
delarna av Eskilstuna och Torshälla. 
 
Motionären lämnar följande yrkanden:   

1. Att kommunen utreder vilka åtgärder som krävs för att skapa fria 
vandringsvägar för fisk och vattenlevande organismer genom Eskilstuna 
kommun.  

2. Att kommunen tar fram en beskrivning av åtgärder som möjliggör fria 
vandringsvägar samt en tidplan för genomförande av dessa åtgärder 

 

Stadsbyggnadsnämndens yttrande  
Eskilstunaån består av flera dammar, kraftverk och slussar. Stadsbyggnadsnämnden/ 
Stadsbyggnadsförvaltningen ansvarar för vissa av dessa, men inte alla. Inne i Torshälla 
ansvarar Torshälla stads nämnd, övrigt ansvar är privata aktörer samt Hjälmarens 
vattenförbund.  
 
Förvaltningen ser positivt på initiativ för att förbättra den biologiska mångfalden. När 
det gäller att anlägga ytterligare vandringsvägar i ån behöver flera aktörer samarbeta. 
Förvaltningen konstaterar dock att det finns en antagen nationell tidsplan (NAP) för 
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omprövning av miljövillkor för kraftverk och dammar. För Eskilstunaån med alla dess 
dammar och kraftverk ska ansökan om nya miljövillkor vara klar senast 2035. I denna 
process finns möjlighet att ansöka om bidrag från vattenkraftens miljöfond, för att 
anpassa anläggningarna till nya miljövillkor. 
 
Om kommunen vill ansöka om att tidigarelägga prövningen behöver alla aktörer som 
ingår i prövningsgruppen samverka och ansöka om nya villkor samtidigt. Eventuellt 
går det att gå före enskilt men då är det uteslutet att söka medfinansiering från 
miljöfonden. Det är dock inte säkert att det går att gå före tidsplanen även om medel 
från miljöfonden inte söks. Det innebär att om kommunen vill ta hela kostnaden själv 
för kommunens anläggningar så kan det ändå vara svårt att genomföra åtgärder innan 
övriga anläggningar anpassas enligt nya miljövillkor. 
 
Stadsbyggnadsförvaltningen föreslår att frågan om vandringsvägar hanteras i 
kommande process om nya miljövillkor inför år 2035, dels för att alla aktörer ska vara 
synkroniserade, dels då det finns möjlighet till medfinansiering av miljöåtgärder. 
 

Torshälla stads nämnds yttrande  
Torshälla stads nämnd instämmer med stadsbyggnadsförvaltningens förslag att frågan 
om vandringsvägar hanteras i kommande process om nya miljövillkor inför år 2035, 
dels för att alla aktörer ska vara synkroniserade, dels då det finns möjlighet till 
medfinansiering av miljöåtgärder. 

Kommunledningskontorets yttrande 

Den 25 juni 2020 beslutade regeringen om Havs- och vattenmyndighetens, Statens 
energimyndighets och Affärsverket svenska kraftnäts förslag till nationell plan för 
moderna miljövillkor som avses i 11 kap. 28 § miljöbalken. Enligt 11 kap. 28 § 
miljöbalken ska det finnas en nationell plan för omprövningar av sådana 
vattenverksamheter som har tillkommit för produktion av vattenkraftsel. 
Omprövningarna ska innebära att verksamheterna förses med moderna miljövillkor. 
Det betyder bland annat att tillstånden ska ha villkor som behövs för att kvaliteten på 
de vatten som verksamheterna påverkar ska kunna uppfylla EU-rättens krav. 
 
Den 8 december 2020 beslutade Havs- och vattenmyndigheten, med stöd av 39 a § 
förordningen (1998:1388) om vattenverksamheter, om förteckning över 
prövningsgrupper. Eskilstunaån och Torshällaån tillhör båda prövningsgrupp 61_2 
Hjälmaren, Eskilstunaån med biflöden uppströms inloppet i Mälaren samt Hjälmaren 
med tillrinningsområden, undantaget prövningsgruppen 61_3 (Svartån till Hjälmaren). 
Tidsplanen för omprövningen anges i förordningen (1998:1388) om 
vattenverksamheter. Prövningsgruppen som Eskilstunaån och Torshällaån tillhör 
(61_2 Hjälmaren) ska senast 2035 inkomma med ansökan om omprövning. 
 
Syftet med omprövning i grupper avgränsade av avrinningsområden är att en samlad 
bedömning för samtliga anläggningar som är beroende av varandra ska kunna göras. 
Planen ska vara ett verktyg för samordning av de enskilda prövningarna för att 
möjliggöra en nationell helhetssyn i prövningsunderlag och de enskilda prövningarna. 
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Detta ska ske i en regional samverkan. Uppdraget för den regionala samverkan har 
delegerats till Länsstyrelserna. 
 
Sammantaget är det kommunledningskontorets bedömning att anläggningarna som 
kommunen ansvarar för, som är anmälda och antagna till den nationella planen, bör 
omprövas enligt beslutad tidsplan. Att föregå tidsplanen för prövningen med enskilda 
anläggningar äventyrar den samlade bedömningen den nationella planen syftar till. I 
den händelse omprioriteringar och revidering av beslutad tidsplan sker är det fortsatt 
viktigt att den regionala samverkan inom prövningsgruppen kvarstår. Med bakgrund 
av det ovan angivna föreslår kommunledningskontoret att motionen avslås. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S), Jari Puustinen (M), Lars-Göran Karlsson (S), Göran Gredfors (M) 
och Mikael Edlund (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
 
Maria Chergui (V) yrkar bifall till motionen. 

Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Jimmy Janssons (S) med fleras bifallsyrkande till kommunledningskontorets 
förslag. 

• Maria Cherguis (V) bifallsyrkande till motionen. 
 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. 
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2020:396 
 

§ 39 
Svar på motion - Standardisering och 
kvalitetshöjning av digitala möten 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige  
1. Motionen avslås.  

Sammanfattning 
Seppo Vuolteenaho (SD) har inkommit med en motion om standardisering och 
kvalitetshöjning av digitala möten. I motionen lämnas ett yrkande med nio 
beslutssatser, vilka syftar till att förbättra förutsättningarna för sammanträden med 
deltagande på distans i kommunfullmäktige, nämnder och kommunala bolagsstyrelser.  
 
Kommunledningskontoret har utrett ärendet och konstaterar bland annat att 
kommunfullmäktige inte har fattat något beslut om att tillåta tjänstgöring på distans 
vid sina egna eller nämndernas sammanträden. Om de förutsättningarna skulle ändras 
bör en del ytterligare insatser genomföras, bland annat utbildning av förtroendevalda 
och framtagande av riktlinjer. 
 
Flera av Stadshuset möteslokaler och några lokaler i Värjan är idag i olika grad 
anpassade för digitala möten. Under pandemin har det ibland varit svårt att genomföra 
sammanträden på ett bra sätt när några deltagare är på plats med tillräckligt avstånd till 
varandra, det vill säga ofta i stora lokaler, medan andra följer sammanträdet på distans. 
En investering i en väl fungerande konferensutrustning i fullmäktigesalen skulle kosta 
ca 1,5 miljoner kronor. Den bedömning som har gjorts hittills är att fullmäktigesalen i 
första hand är en lokal avsedd för fysiska möten.  
 
Frågan om digitala underskrifter vid protokollsjustering finns med som en del i det 
utredningsarbete som pågår inom Eskilstuna kommun, men andra processer har i 
dagsläget högre prioritet. Det ställs högre krav på elektroniska signaturer av 
nämndprotokoll än av handlingar som inte har samma juridiska betydelse och krav på 
ett långsiktigt bevarande.  
 
Kommunledningskontoret ser inte att motionen bör bifallas med den detaljeringsgrad 
som framgår av beslutssatserna, utan anser att motionen bör förklaras besvarad. 

Yrkanden 
Göran Gredfors (M) yrkar avslag på motionen. 
 
Kim Fredriksson (SD) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag att motionen 
ska anses vara besvarad. 
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Propositionsordning 
Ordföranden finner att det finns följande förslag till beslut 

• Göran Gredfors (M) avslagsyrkande på motionen. 

• Kim Fredrikssons (SD) bifallsyrkande till kommunledningskontorets förslag. 
 
Ordföranden föreslår att förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
propositionsordningen. 
 
Efter ställd proposition finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar avslå 
motionen. 
_____ 
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KSKF/2021:337 
 

§ 40 
Svar på kommunrevisionens granskning av 
kommunens arbete för en trygg kommun 

Beslut 
1. Kommunledningskontorets förslag antas som kommunstyrelsens svar till 

kommunrevisionen över granskningsrapporten.  

Ärendebeskrivning 
KPMG har på uppdrag av Eskilstuna kommuns revisorer granskat Eskilstuna 
kommuns arbete med trygghetsfrågor med syfte att bedöma om kommunens styrning, 
organisation och uppföljning kring trygghetsrelaterade frågor är ändamålsenlig och 
främjar god ekonomisk hushållning. Revisionsrapporten skickades till 
Kommunstyrelsen och Eskilstuna Kommunföretag för yttrande den 25 oktober 2021. 
Yttranden förväntas vara revisionen tillhanda senast den 15 februari 2022. Efter att 
kommunstyrelsens och Eskilstuna Kommunföretags yttranden anmälts till 
kommunrevisionen kommer ett samlat ärende hanteras av kommunfullmäktige. 
 
Revisorerna bedömer att arbetet med trygghet är viktigt för både medborgare och 
kommunens attraktionskraft. Granskningen syftar till att bedöma om kommunens 
styrning, organisation och uppföljning kring trygghetsrelaterade frågor är 
ändamålsenlig och främjar god ekonomisk hushållning. 
 
Granskningen har besvarat följande revisionsfrågor:  

- Är arbetet organiserat på ett tydligt sätt vad gäller ansvar och roller? 
- Finns en helhetssyn och ett samarbete internt för att uppnå målen? 
- Är de resurser som tilldelats arbetet tillräckliga för att uppnå målen? 
- Finns en tillräcklig samverkan med externa parter för att uppnå målen? 
- Är den politiska styrningen och uppföljningen tillräcklig för att uppnå målen? 

 
Granskningen omfattar de insatser som genomförs inom kommunkoncernen och 
revisorerna har kunnat svara ja på samtliga revisionsfrågor.  
 
Vidare gör revisorerna den sammantagna bedömningen, utifrån både interna regelverk 
och i jämförelser med andra kommuner, att trygghetsarbetet i Eskilstuna 
kommunkoncern bedrivs på ett effektivt och ändamålsenligt sätt. I förhållande till 
andra kommuner revisorerna har tittat på förefaller utifrån revisionsfrågorna, 
Eskilstunas arbete ligga mycket långt fram i landet. 

 
De rekommendationer som lämnas utifrån genomförd granskning är följande: 

- Arbeta för att involvera flera nivåer mer aktivt i samverkan och då framför allt  
baspersonal. 
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- Vidareutveckla metoderna för återrapportering av det operativa arbetet ute i  
förvaltningar/bolag. Detta ger än större möjligheter att analysera eventuella  
effekter och därmed underlätta prioritering av insatser. 

Kommunledningskontorets bedömning 

Kommunrevisionens granskning utgick i huvudsak från den organisation som arbetar 
med att styra och samordna trygghetsarbetet. Denna bedömdes som ändamålsenlig. 
Fortsatt utveckling av trygghetsarbetet bör därför enligt kommunledningskontoret, 
och i enlighet med revisionens rekommendationer, inrikta sig på att bredda arbetet 
och involvera flera nivåer i samverkan utöver de delar av organisationen som arbetar 
tillsammans idag inom ramen för trygghets- och strategiskt stadsdelsarbete.  
 
Det har påbörjats ett arbete via koncernledningsgruppen som syftar till att tydliggöra 
målbilden, öka förankring och förståelse till fler delar av koncernen samt att stärka 
förutsättningarna för uppföljning och gemensam analys som grundar sig i respektive 
förvaltnings och bolags bidrag till trygghetsarbetet. Syftet är fortsatt utveckling av 
arbetet för att uppnå mesta möjliga effekt av kommunkoncernens samlade insatser i 
form av ökad trygghet för de som lever och verkar i Eskilstuna kommun.  

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
Beslutet skickas till: 
Kommunrevisionen 
Kommunstyrelsen, kommunledningskontoret, Social hållbarhet 
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KSKF/2021:5 
 

§ 41 
Rapportering av ej verkställda gynnande 
biståndsbeslut enligt Lagen om stöd och service, 
LSS 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Vård- och omsorgsnämndens beslut den 16 november 2021 § 90 om rapport 
för kvartal 3 2021 anmäls och läggs till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
Enligt 28 § Lag om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) ska rapportering 
ske kvartalsvis av alla beslut enligt 9 § LSS som inte verkställts inom tre månader från 
beslutsdatum samt beslut där verkställigheten avbrutits och uppehållet varit mer än tre 
månader. Rapporteringen lämnas till Inspektionen för vård och omsorg (IVO). 
 
Vård- och omsorgsnämnden har kommit in med rapport för kvartal 3, 2021. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
 
 
 
 
  



 

Kommunstyrelsen Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum   

2022-02-15 

Sida 
 

39(42) 

 
 

    

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 
 

   

 

 

KSKF/2021:6 
 

§ 42 
Rapportering av ej verkställda gynnande 
biståndsbeslut enligt 4 kap 1 § socialtjänstlagen, 
SoL 

Beslut 
Förslag till kommunfullmäktige 

1. Socialnämndens beslut om rapport den 16 december 2021 samt vård- och 
omsorgsnämndens beslut om rapport den 16 november 2021, för kvartal 3, 
2021 anmäls och läggs till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 
En gång per kvartal ska varje kommun lämna rapport om gynnande beslut enligt 
socialtjänstlagen, SoL. Biståndsbesluten ska inrapporteras enligt 16 kap 6 § SoL och 
avser icke verkställda beslut inom tre månader från beslutsdatum samt gynnande 
beslut enligt 4 kap 1 § SoL. Tidpunkt för beslut, typ av bistånd och skäl till dröjsmål 
ska anges. Rapportering sker till Inspektion för vård och omsorg (IVO). 
 
Denna rapport omfattar de beslut från vård- och omsorgsnämnden samt 
socialnämnden, som under kvartal 3, 2021 inte blivit verkställda inom tre månader 
eller där avbrott i verkställigheten varat mer än tre månader. 

Yrkanden 
Jimmy Jansson (S) yrkar bifall till kommunledningskontorets förslag. 
_____ 
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KSKF/2021:22, KSKF/2021:23, KSKF/2021:25, 
KSKF/2021:341, KSKF/2021:406, KSKF/2021:77, 

KSKF/2022:21, KSKF/2022:22, KSKF/2022:9, 
KSKF/2022:37 

 

§ 43 
Anmälan av delegationsbeslut 2022-02-15 

Beslut 

1. Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 
KSKF/2021:22 
Beslut om markärenden oktober – december 2021 enligt underlag daterat 2022-01-20, 
tagna av fastighets- och exploateringschef. 
 
KSKF/2021:23 
Beslut om sökta lantmäteriförrättningar oktober – december 2021 enligt underlag 
daterat 2022-01-20 tagna av fastighets- och exploateringschef. 
 
KSKF/2021:25 
Beslut om hyres- och arrendeupplåtelser oktober – december 2021 tagna av fastighets- 
och exploateringschef. 
 
KSKF/2021:341 
Beslut 2021-11-10 om bidrag till finskspråkig verksamhet – barn- och 
utbildningsförvaltningen, interkulturella enheten, taget av utvecklare på 
kommunledningskontoret. 
 
KSKF/2021:406 
Ordförandebeslut i brådskande ärende 2022-01-27 – Svar på remiss – Ansökan om 
ändring av tillstånd för bergtäkt Gröndal, taget av kommunstyrelsens ordförande. 
 
KSKF/2021:77 
Beslut om överenskommelser om avgångspremier december 2021 enligt underlag 
daterat 2022-01-17, tagna av HR-direktör. 
 
KSKF/2022:21 
Beslut om sålda tomträtter 2022-01-01 enligt underlag daterat 2022-01-20 tagna av 
fastighets- och exploateringschef. 
 
KSKF/2022:22 
Beslut om omprövning av tomträttsavgälder från och med 2023-01-01 enligt underlag 
daterat 2022-01-20 tagna av fastighets- och exploateringschef. 
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KSKF/2022:9 
Beslut 2022-01-10 om bidrag till finskspråkig verksamhet – kultur- och 
fritidsförvaltningen, allmänkulturen, taget av utvecklare på kommunledningskontoret. 
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KSKF/2022:39, KSKF/2022:38 
 

§ 44 
Anmälningsärenden till kommunstyrelsen  
2022-02-15 

Beslut 
1. Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna. 

Sammanfattning 
KSKF/2022:39 
Minnesanteckningar från lokala BRÅ 2022-01-10 och 2022-02-01. 
 
 
 
 
 

 

 


